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Midlaren 22 augustus 2014
Geachte leden van de staten,

De tekst in cursief onderaan deze brief stuurden wij de cie. OGB op 2 juni 2014 toe.
Inmiddels ontvingen wij bericht van de gemeente Tynaarlo dat de MER voor Transferium De 
Punt in gang is gezet. Vanaf 15 augustus 2014 gedurende zes weken bestaat voor een ieder 
de mogelijkheid om een schriftelijke reactie op de inhoud van de Notitie reikwijdte en 
detailniveau Transferium De Punt in te dienen bij de gemeenteraad van Tynaarlo.

Door de gedeputeerde Brink is in de commissie OGB op 7 mei en in de PS van 28 mei 2014 
toegezegd dat de MER ruimte zou bieden aan vragen over nut en noodzaak van een 
transferium bij De Punt. De nu gepubliceerde tekst van de MER notitie is exact de zelfde als 
die op 4 maart door de gemeenteraad van  Tynaarlo is aangenomen. Het is ons volstrekt 
onduidelijk wat er van de toezeggingen van gedeputeerde Brink nog terecht komt. Vragen  
over nut en noodzaak, die niet in de MER aan de orden konden komen zouden in een apart 
onderzoek door een onafhankelijk bureau beantwoord worden.
Mocht zo'n onderzoek nog plaats vinden dan is de volgorde wel heel merkwaardig want de 
uitkomsten daarvan zouden juist tot een aanpassing van de MER-notitie hebben moeten 
leiden. Met name als het gaat om alternatieven die een midere belasting voor milieu  en 
landschap zouden zijn.
Na de brief van de Milieufederatie namens de terreinbeherende natuurorganisaties van 13 
mei heeft nu ook de directie van het Groninger Landschap op 3 juni een brief aan de staten 
gestuurd waarin de bouw van het transferium ontraden wordt. Tenslotte heeft de directie van 
het Waterbedrijf Groningen op 21 juli een brief aan Gedeputeerde Staten gestuurd en aan 
B&W van Tynaarlo, waarin ze haar zorgen uitspreekt over de transferium plannen.

Inmiddels heeft NS afspraken gemaakt met de provincies Drenthe en Groningen om de 
treindienst tussen Assen en Groningen te intensiveren, ruim vóór de start van de 
werkzaamheden aan de zuidelijke ringweg te Groningen. Ook de uitbreiding van het 
transferium Haren is inmiddels in gang gezet met voorbereidende grondwerkzaamheden. 
Ook wordt een nieuwe rotonde bij De Punt gerealiseerd om de verkeersafwikkeling te 
verbeteren.
Dit zijn concrete ontwikkelingen die niet onbelangrijk zijn voor de nut en noodzaak 
discussie.
Ons inziens is er alle reden om de gedeputeerde Brink op de aanstaande cie. OGB 
vergadering van 3 september a.s.  of de vergadering van PS op 24 september om 
opheldering te vragen hoe het nu met de gedane toezeggingen zit over de nut en noodzaak 
discussie.

Met vriendelijke groet,

Philippe Boucher



Kopie mail van  2 juni 2014 aan de cie. OGB 

Geachte leden van de cie. OGB,

In de laatste statenvergadering heeft gedeputeerde Brink toegezegd dan er 
nog een nut en noodzaak discussie over het transferium De Punt zal komen en 
dat mogelijk vragen van u via de MER beantwoord zouden worden. Wat in de 
MER niet tot zijn recht kan komen zou dan via een onafhankelijk bureau 
onderzocht kunnen worden.
Wij hebben de indruk dat de MER zich niet echt leent voor een nut en 
noodzaak discussie. Vooral omdat de door de raad van Tynaarlo aangenomen 
MER notitie maar één locatie in beschouwing neemt en geen enkel alternatief. 
Indien men een alternatief door de MER wil laten onderzoeken zal er een 
geheel nieuwe notitie moeten komen.

Voor een onderzoek door een extern bureau zou het goed zijn als de vragen 
die het bureau gaat onderzoeken een breed draagvlak hebben om acceptatie 
van het onderzoek te garanderen. Dat geeft de beste garantie dat de 
antwoorden ook bruikbaar zijn in een nut en noodzaak discussie in de Staten. 
Vragen zouden afkomstig kunnen zijn uit de politiek, de betrokken 
milieuorganisaties, het overlegorgaan Drentsche Aa, de gemeente Haren, het 
OV bureau, ANWB, RWS en de NS. De vragen die het Natuurplatform heeft zijn 
u reeds bekend.

Wij hopen dat in een van de volgende OGB vergaderingen dit punt aan de orde 
kan komen.

Met vriendelijke groet,

Philippe Boucher

Natuurplatform Drentsche Aa
natuurplatformdrentscheaa@kpnmail.nl
050-4092837

Transferium De Punt
1. Peilers onder het plan
- groei van het autoverkeer richting Groningen
- aanleg zuidelijke ringweg verergert tijdelijk de congestie.
- groei Airport Eelde genereert meer verkeer
- regiotram
- alle verkeersstromen komen bij De Punt bij elkaar; N34, A28, OV netwerk,
toeristisch netwerk, spoor.
- systeemsprong door koppeling van verschillende buslijnen. Overstappen naar
ander eindpunt mogelijk.
- ontlasten hoofdstation Groningen door minder bussen

2. Welke peilers vallen weg?
- regiotram gaat niet door



- GAE groeit niet veel meer. Regelen zelf het parkeren op de luchthaven
- basisgegevens groei autoverkeer zijn uit 2002. Vallen nu veel lager uit.
- locatie weinig aantrekkelijk als toegangspoort Drentsche Aa

3. Welke nadelen en twijfels?
- locatie ligt in Nationaal Park Drentsche Aa. Bouwen alleen toegestaan mits
van groot maatschappelijk belang en indien geen alternatieven.
- locatie verergert congestie door samenkomst twee snelwegen met ongelijke
snelheden. Meer verkeer door het weefvak. Meer onveiligheid en turbulentie.
- afslaand verkeer van A28 moet ook door de rotondes van het transferium.
- Groninger straat wordt zwaar belast.
- Transferium is stap naar verstedelijking. Mede door de horecabestemming op
naastliggend terrein.
- congestie ligt al voor De Punt, waar de twee snelwegen samen komen, meer
afslaand verkeer verergert dit probleem en veroorzaakt meer ongelukken.
- kosten voor de eerste 500 plaatsen zijn 11 miljoen euro. Ca. 22.000 per
parkeerplaats. Niet meegenomen kosten zijn de grondafsluiting i.v.m.
waterwingebied, verplaatsen zendmast, landschappelijke inrichting, verleggen
van kabels en leidingen. Schatting ca. 2 miljoen euro.
- exploitatietekort fase 1: 300.000 euro per jaar.

4. Welke verbeteringen zijn aanstaande?
- uitbreiding transferium Haren met 500 plaatsen eind 2014
- vanaf 2016 2 tot 6 sprinters van NS tussen Assen en Groningen in de spits.
- verbetering zuidelijke rondweg Groningen 2017-2020
- Verbouwing station Groningen. Nieuw busplatform aan de zuidkant.

5. Welke betere alternatieven?
- kralensnoer van kleine transferia langs de snelwegen nabij de dorpen waar de
forensen wonen. Bereikbaar met de fiets of auto. Denk aan Gieten, Annen,
Zuidlaren, Vries, Yde, Eelde, Paterswolde en Haren. QLink5 is goed
voorbeeld van geslaagde buslijn langs kleine transferia.
- maak vanaf De Punt van de A28 een 100 km weg. Geen snelheidsverschillen
meer bij het samenkomen van N34 en A28 evenals bij de oprit bij De Punt.
- Maak een Qlink2 langs Vries, A28 Tynaarlo, Yde, De Punt, Haren,
Hoofdstation. Eventueel met een start in Norg en dan via Donderen.
Natuurplatform Drentsche Aa, april 2014


